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Mødet indledtes kl. 13.00 med uddeling af De danske Brevdueforeningers officielle præmier for sæson 2023 

og hyldest af sæsonens vindere.  

I forlængelse af præmieuddelingen blev Peter Pedersen, 086 ”Bangsbo” og Frank Jensen, 046 ”Horsens”, 

begge tildelt De danske Brevdueforeningers guldnål for deres mangeårige og store indsats for 

brevduesporten. Landsformanden stod for overrækkelsen af begge nåle, talen til de to modtagere kan læses 

andetsteds.  

Landsformanden bød herefter repræsentantskabet velkommen til mødet, ligesom også DdB’s gæster samt 

Hovedbestyrelsen blev budt velkommen. Gæsterne talte DdB’s æresmedlem Erik Rasmussen med frue, 

vores eksterne revisor fra firmaet Redmark Jens Henrik Ring Lauritsen, vores repræsentantskabsvalgte 

revisor Jan Qvortrup samt vores IT-ekspert Tommy Rasmussen.  

Landsformanden bad herefter forsamlingen om at rejse sig og holde et øjebliks stilhed for de sportsfæller, 

som i det forgangne år er gået bort. 

Indledningen til mødet blev afsluttet med landsformandens opfordring til et godt og konstruktivt møde i en 

god tone og med godt beslutninger.  

Punkt 2: Valg af dirigent 

Hovedbestyrelsen foreslog Peter Pedersen, 100 ”Haslev, som blev valgt uden modkandidater.  

Dirigenten takkede for valget.  

Dirigenten konstaterede mødtes lovlige indvarsling i Brevduen, og forsamlingen tilkendegav at være enig 

heri.  

Dirigenten spurgte herefter repræsentantskabet om der var indvendinger mod dagsordenen. 

 

Frank Jensen, 046 ”Horsens” fremførte en bøn om, at repræsentantskabet stemmer imod 

Hovedbestyrelsens forslag omhandlende ændringer i § 18, stk. 7, da vedtagelse af dette medfører at 046 

”Horsens” forslag 12b bortfalder.  

Niels Bech Nygaard 113 ”Frijsenborg”, fik herefter ordet, og bad om at punkt 8b behandles som en 

eksklusions sag. Dirigenten konstaterede at der skulle være indsendt forsalg om ændring til dette på 

forhånd. Punktet behandles derfor som det står i dagsordenen.  

 

Punkt 3: Valg af stemmetællere 

Til optælling ved håndsoprækning udpegedes den person ved hvert bord, der sad tættest på midtergangen.  

Til optælling ved skriftlig afstemning valgtes: Bente Knudsen, 224 ”Sct. Kjeld”, Flemming Christensen, 227 

”Koldinghus”, Bjarne Jensen, 086 ”Bangsbo”, Brian Thomsen, 111 ”Vejen”.   



 

Punkt 4: Formandens beretning 

Jeg vil indlede min beretning med at beklage, at der har været en anden sagsgang i aflæggelsen af den 

skriftlige beretning, end vi har været vant til. Den skriftlige beretning skulle som planlagt have været bragt i 

Brevduen nr. 1, men jeg var desværre uarbejdsdygtig i en periode på grund af alvorlig sygdom og dødsfald i 

min familie, så derfor nåede jeg ikke i mål inden Brevduen skulle udgives. Det beklager jeg og det håber jeg, 

at I kan tilgive. Beretningen har derfor været bragt på DdBs hjemmeside og vil blive optrykt i Brevduen nr. 2, 

som dog først udkommer efter repræsentantskabsmødets afholdelse. 

Jeg håber, at I har lejlighed til at læse beretningen, hvor Hovedbestyrelsen og jeg har bestræbt os på at 

komme bedst muligt omkring de ting, der er sket i det år der er gået. 

Lad mig starte med at fortælle lidt om den veterinære situation. Fugleinfluenza er efterhånden blevet en 

blind makker for os og herunder, når vi er til det årlige arrangement her på Pejsegården. Vi havde håbet, at 

vi i år skulle se mindst et par hundrede udstillingsduer på Landsudstillingen. Landsdommerklubben har gjort 

en stor indsats de sidste måneder for at gøre opmærksom på det spændende i at udstille duer. Det blev igen 

i år kun muligt for medlemmer med maksimalt 100 duer at udstille og det bragte udstillingen ned på så lavt 

et antal deltagende duer i de forskellige klasser, at hovedbestyrelsen besluttede sig for ikke at gennemføre 

udstillingen. Ingen tvivl om, at vi mangler at have duerne med her i Brædstrup, men for at det kan lade sig 

gøre, så er vi altså nødt til at melde duer til. 

Fugleinfluenzasæsonen, om jeg må kalde den sådan, har de senere år huseret på bl.a. dette tidspunkt af 

året og det gør, at vi måske skal overveje, om repræsentantskabsweekenden måske bør afholdes i f.eks. 

oktober/november måned, dvs. få måneder efter sæsonens afslutning. Det kræver en lovændring, men 

måske det kunne være værd at overveje, at tænke anderledes. 

Vi må igen i år konstatere en tilbagegang i antallet af medlemmer. Vort medlemstal er siden 2018 reduceret 

med 18%. Det er min vurdering, at naturlig afgang på grund af alder eller helbred er den væsentligste årsag 

til, at vi mister medlemmer. Jeg ved dog også, at der flere steder i landet opstår sager, hvor det bliver 

sværere og sværere, at få tilladelse til at have duer i parcelhushaver m.v. 

Jeg kan i den forbindelse nævne en igangværende sag fra Esbjerg, hvor 3 af vore medlemmer i mange 

mange år har haft brevduer i en koloni, som tilbage i tid har haft et utal af brevdueslag. Esbjerg kommune 

har meddelt, at det skal ophøre. DdB har søgt assistance hos vores advokat, idet vi finder det stærkt 

bekymrende, hvis det på den måde skal lykkedes for en kommune at sætte vores medlemmer ud af en 

koloni fordi de har brevduer. Jeg mener, hvordan skal vi skaffe nye medlemmer, hvis der ikke mere findes 

kolonier, hvor vi må have brevduer.  

Jeg ved, at mange har den opfattelse, at det er hovedbestyrelsesbestyrelsens ansvar, at vi mister 

medlemmer og at vi ikke får skaffet nogle nye. Det er det, men det er først og fremmest en lokal opgave. 

Det er i foreningerne ude omkring i landet, at medlemmerne skal trives og følge sig godt tilpas og det har vi 

alle et ansvar for. Det glædede mig i aftes, at jeg sad ved siden af en foreningsformand fra Jylland, som 

kunne fortælle mig, at han siden sæson 2023 sluttede har skaffet 4 nye medlemmer til hans forening. 

Vi har annonceret, at vi stopper med at sælge de GSM-moduler til TauRIS, som mange af vore medlemmer 

har. Forudsætningen for at anvende disse er, at man har et SIM-kort med 2G. 2G er hos nogle teleudbydere 

på vej ud, men hos DdB’s leverandør af SIM-kort, dvs. Greentel anvendes Telias net og her bruges 2G stadig 

og der er ikke annonceret en slutdato for en eventuel lukning, så vi forventer, at det kan holde nogle år 

endnu. Vi har haft en tæt dialog og opfølgning med TauRIS omkring dette og TauRIS har lavet en ny 



teknologi, som anvender 4G. Disse kan nu købes og vi har et messetilbud her i Brædstrup, hvor man kan 

ombytte sit GSM-modul til en introduktionspris på kr. 1.375. Det er et skridt i den rigtige retning. 

Som I ved, så er vi gået tilbage til at lave forsendelse af Brevduen ud til postkasserne. Det går ikke 

supergodt, og vi har et utal af reklamationer. Vores muligheder er ved at være udtømt, og vi bliver nødt til at 

vurdere, om vi skal gå tilbage til foreningsvis udsendelse i fremtiden. I øvrigt vil jeg gerne takke alle, der 

leverer bidrag til Brevduen, jeg synes stadig at vi har et medlemsblad, som vi kan være stolte af og sådan 

skal det gerne blive ved med at være, for det er bestemt ikke en gratis omgang at producere og udgive 

Brevduen. 

På den dagsorden, som vi skal videre med om lidt har hovedbestyrelsen foreslået lovændringer omkring 

familiemedlemsskaber. Vi vil gerne have rene linjer i forhold til hvad der er kompagniskaber med fuldt 

betalende medlemmer svarende til de medlemmer der er i kompagniskabet. Familiemedlemsskaber bruges 

visse steder af noget der ligner kompagniskaber med medlemmer der bor på forskellige adresser som kun 

betaler ét kontingent. Det er hovedbestyrelsens vurdering, at der skal gælde de sammen regler for alle. 

 

Det er efterhånden mere blevet reglen end undtagelsen, at vi har grænseændringer på dagsordenen. I år 

skal vi dels behandle et forslag om etablering af en ny gruppe 7 samt et grænseændringsforslag, som vil 

påvirke sektionerne 52 og 35. Det er altid godt at få set på tingene, men jeg vil nævne, at det altid er god 

stil, at der har været drøftelser og dialoger mellem alle der påvirkes inden det bringes for 

repræsentantskabet. Sådan får vi de bedste løsninger til gavn for os alle og derfor håber jeg, at de 

involverede vil indvie os alle I at de først og fremmest er enige, når disse forslag kommer til behandling. 

Når vi taler om grænseændringer, så har vi haft en mindre sag omkring detaljer i forhold til grænsen mellem 

sektion 35 og sektion 52. Det betyder, at et medlem er kommet lidt i klemme og hovedbestyrelsen har givet 

en administrativ dispensation. Efter repræsentantskabsmødet vil vi sammen med medlemmets forening og 

de to involverede sektioners formænd få rentegnet sektionsgrænsen så den præcis svarer til forslaget fra 

2021. 

Jeg lytter mig til krav om optagelser og offentliggørelse af alle vores slip af brevduer. Vi taler om 99 slip på 

12 uger og vi vurderer ikke, at det er en vej vi kommer til at gå. 

Afslutningsvis vil jeg citere John F. Kennedy, fra den indsættelsestale, som han holdt, da han blev USA's 

præsident. Han sagde spørg ikke hvad dit land kan gøre for dig, men spørg hvad du kan gøre for dit land. Så 

hvis vi skal oversætte det til brevduesporten, så spørg ikke altid om hvad De danske Brevdueforeninger kan 

og skal gøre for dig, men fortæl hvad du vil hjælpe De danske Brevdueforeninger og dine sportskammerater 

med. Vi er nødt til at stå sammen, hvis vi vil noget godt for brevduesporten og ikke kun tænke på hvad der 

er godt for os selv og hver især og med det mener jeg, at vi skal hjælpe hinanden, hvis vi skal opretholde det 

set up og serviceniveau vi har i dag. 

Jeg overgiver nu beretningen til repræsentantskabets forhåbentlige velvillige behandling. 

Der blev herefter åbnet for debat om den mundtlige beretning.  

Arne Porsmose, 026 ”Fladstrand” sætter spørgsmålstegn ved abonnementsordningen på 

medlemsprogrammet.  

Peter Jacobsen, 019 ”Brædstrup”, startede med en ros til Sekretariatet. Og påtalte derefter niveauet af korn 

i kurvene, og bemærkede at der tit er meget korn i kurvene når de kommer retur. 



Bjarne Straszek, 127 ”Westend” efterlyste at, de hvide resultatblade bliver sendt ud til medlemmerne i løbet 

af sæsonen, da der fortsat er medlemmer, der ikke er gode med en computer. Bjarne henviste til, at der i 

den skriftlige beretning står, at man dropper resultatbladene.  

Landsformanden fik ordet for at svare på de enkelte indlæg.  

For så vidt angår Arne Porsmoses indlæg, henvises til at elektronik kræver vedligeholdelse.  

Til Bjarne Stratszek svarede landsformanden, at der blot er bestilt 14 medlemmer, der har benyttet sig af 

tilbuddet om at købe resultatblade efter sæsonen, og spurgte repræsentantskabet, om de er villige til en 

kontingentstigning, for at der kan udsendes resultatblade hver uge.  

Landsformanden henviste herefter til Niels Johansen, for at svare på indlægget omhandlende korn i 

kurvene, og takker for ros til Sekretariatet. 

Niels Johansen svarede Peter Jacobsen, at der er forståelse for udfordringen, men der modtages også utrolig 

mange positive henvendelser ang. fodring i kurvene. Desværre er de fleste, der kører med vores duer ikke 

Brevduefolk, og vi er derfor nødt til, at sørge for at der fodres ens i alle kurve, for at opgaven ikke bliver for 

kompliceret. De kurve med mindst duer i, vil der ligge korn i.  

Beretningen blev herefter godkendt.  

 

Punkt 5: Regnskab 2022/2023 

Landsformanden introducerede DdB’s eksterne revisor, Jens Henrik Ring Lauritsen, fra revisionsfirmaet 

Redmark.  

Jens Henrik gennemgik årsrapporten og fremhævede at overskuddet i regnskabsåret 2022/2023 er større 

end i 2021/2022 til trods for færre indtægter. Dette skyldes særligt fokus på administrative omkostninger. 

Revisionen kunne give årsrapporten en påtegning uden forbehold.  

Årets resultat beløb sig til et overskud på kr. 638.104, til sammenligning var der budgetteret med et 

overskud på kr. 341.000, medens sidste års resultat udgjorde kr. 417.319. 

DdB’s egenkapital udgjorde pr. 30.11.2023 kr. kr. 4.467.797, og organisationen rådede over likvide 

beholdninger for i alt kr. 3.127.657.  

Dirigenten efterspurgte indvendinger mod regnskabet.  

Carsten Pedersen, 100 ”Haslev” satte spørgsmålstegn ved høje udgifter til ompakning, da 100 ”Haslev” har 

gennemført ompakning på frivillig basis i sæson 2023.   

Landsformanden fik ordet for at svarer Carsten Petersen. I sæson 2023, er der opereret med et anderledes 

setup, som bl.a. har sparet os den store udgift ved leje af ompakningsplads i region øst. Bl.a. dette har 

medført at omkostninger til ompakning er faldet med ca. kr. 60.000. 

Regnskabet blev herefter godkendt af repræsentantskabet.  

Punkt 6: DdB’s love 

Forud for afstemningen gjorde dirigenten opmærksom på DdB’s loves § 34, efter hvilken der kræves 2/3 

flertal for vedtagelsen af lovændringsforslag.  

 



§ 3 stk. 2 

”Medlemskab/familiemedlemsskab etableres gennem indmeldelse i en lokalforening”  

ændres til 

”Medlemskab etableres gennem indmeldelse i en lokalforening.” 

Arne Porsmose, 026 ”Fladstrand” argumenterede for, at familiemedlemskaber er til stor glæde for 

ægtefæller, og at disse er til stor hjælp i foreningerne.  

Arne Porsmose begærer skriftligafstemning angående dette punkt.  

Dirigenten henviser til DdBs love § 30 stk. 2, hvoraf det fremgår at, skriftlig afstemning foretages, hvis 

dirigenten ønsker det, eller krav herom fremstilles af mindst en tiendedel af de stemmeberettigede. 

Herefter stemtes der om, hvorvidt Repræsentantskabet ønskede skriftlig afstemning.  

Der afholdes ikke skriftlig afstemning til dette punkt.  

Landsformanden svarede Arne Porsmose, at man ikke er interesseret i at skræmme nogen væk, men at man 

oplever udfordringer med familiemedlemskaber.  

Lovændringsforslaget til § 3 stk. 2 blev ikke vedtaget. Hermed bortfaldt lovændringsforslagene til § 5, § 7A 

samt § 24, stk. 3.  

 

§ 7A  

flyttes og omdøbes til § 3A. Samtidig tilpasses nummereringen af resterende paragraffer.  

Vedtages.  

§ 27 stk. 1  

”Foreningerne kan udmelde sig af DdB med 3 måneders varsel til en 1. januar.  

Udmeldelsen skal være vedtaget på en generalforsamling med ¾ stemmeflertal af de afgivne stemmer.”  

ændres til: 

”Foreningerne kan udmelde sig af DdB med 3 måneders varsel. Udmeldelsen skal være vedtaget på en 

generalforsamling med ¾ stemmeflertal af de afgivne stemmer.”  

Vedtages. 

§ 18 stk. 7 tilføjes 

”Medlemmer af DdB kan deltage på de af repræsentantskabsmødet vedtagne kapflyvninger til egen 

slagadresse. I tillæg til dette kan medlemmerne deltage på de af sektionsklubberne og lokalforeningerne 

arrangerede kapflyvninger ligeledes til egen slagadresse. Sektionsklubberne og lokalforeningerne skal senest 

den 15. marts indsende kapflyvningsplanerne til godkendelse af Hovedbestyrelsen.” 

 

Dirigenten gjorde her Repræsentantskabet opmærksom på at, hvis dette vedtages, bortfalder punkt 12 b.  

 

Vedtages. 



 

Punkt 7: Slipformer 

a. DAN 023 Aalborg foreslår regionsslip i Region Nord på de korte mellemdistanceflyvninger i ugerne 21, 24, 

26, 28, 30 og 32  

Christian Hansen, 023 ”Aalborg” argumenterer for at der ikke konkurreres i regionen men i sektionen. 

Regionsslip giver den mest fair konkurrence i sektionerne. Samtidig er risikoen for fejl mindre.   

Punkt 7 a vedrørende slipformer i Region Nord vedtages ikke.  

b. Foreningerne DAN 023 ”Aalborg” foreslår samlet slip på rød og blå flyvning (mellemdistance sport og 

åben) i ugerne 22, 23, 25, 27, 29 og 31 

DAN 023 ”Aalborg” meddeler at forslaget er trukket.  

c. DAN 015 Bornholm separat slip for sektion 13 på alle mellemdistanceflyvninger i DdB  

Henrik Rønnow, 247 ”Burgundia” fik ordet på vegne af Carsten Krøier Madsen, 015 ”Bornholm” som 

desværre var forhindret i at deltage. Dirigenten pointerede at, der har været et princip om at, det er 

forslagsstilleren selv der promovere. Men opfordrede Repræsentantskabet til at være nådige og lade Henrik 

Rønnow promovere forslaget.  

Der blev argumenteret for at, separat slip i sektion 13 fremmer at Bornholms duer tager den direkte vej, og 

ikke lader sig trække med at sjællandske duer.  

Punkt 7 c ang. separat slip for sektion 13 vedtages.  

 

Punkt 8: Konkurrenceområder 

a. Foreningerne DAN 055 Vejle og DAN 227 Koldinghus foreslår følgende: På DdBs seks flyvninger på kort 

mellemdistance (KFK 92 og 94 i ugerne 21, 24, 26, 28, 30 og 32) indføres resultatopgørelse på område-

niveau. De to sektioner inddeles i 3 områder:  

Område 1: Medlemmer tilhørende området omkring 070 ”Aabenraa” 

Område 2: Medlemmer tilhørende området omkring 227 ”Koldinghus”  

Område 3: Medlemmer tilhørende området omkring 055 ”Vejle” I udgangspunktet er det 

foreningstilhørsforholdet, der afgør placering i beregningsområdet. De nuværende sektionsvinderpræmier 

til de to involverede sektioner deles på de seks flyvninger i tre lige store dele, der tilfalder vinderen i hvert 

område. 

Områderesultaterne på de omfattede flyvninger offentliggøres officielt i Brevduen i tillæg til de officielle 

sektionsresultater for de to sektioner. 

Til DM Mellemdistance Åben opgøres medlemmerne i de to omfattede sektioner som hidtil med 

placeringskoefficient opgjort i sektionerne. 

Til øvrige mesterskabskonkurrencer i sektionsregi, hvori de korte mellemdistanceflyvninger indgår, opgøres 

konkurrencen ved beregning af point på basis af områderesultater, der efterfølgende overføres til 

sektionsopgørelsen. 

Til DdBs All-Round ES-due konkurrence opgøres koefficienter på basis af områderesultater på de seks korte 

mellemdistanceflyvninger. Ovenstående forslag er gældende for kapflyvningssæsonen 2024. 



Henning Jørgensen, 227 ”Koldinghus” argumenterede for at langt de fleste vindere ligger hos de sydligste 

slag i sektionerne. Herefter fremlagde Henning Jørgensen ønske om en forklaring på, hvorfor beregningerne 

ikke kan lade sig gøre.  

Landsformanden redegjorde i sit svar til Henning Jørgensen for, at der skal programmørændringer til, for at 

denne beregningsmåde kan anvendes. Og da Henning Jørgensen selv nævner at den korte mellemdistance 

måske kun eksistere et år mere, anses det som en for stor omkostning. HB opfordrer til at man forsøger at 

lave test beregninger selv i sektionen.  

Henning Jørgensen, 227 ”Koldinghus” trak herefter forslaget. 

b. DAN 193 Hadsund foreslår ændring af sektionsgrænsen for sektion 52 fra og med sæsonen 2024 og det 

er den geografiske placering af slaget der afgør hvilken sektion man flyver i og ikke hvilke tilhørsforhold man 

har rent klubmæssigt.  

Sten Jensen, 193 ”Hadsund” argumenterede for, at man i Hadsund mener at, sektion 52 er blevet for langt. 

Der er over 100 km mellem det sydligste og nordligste slag. Duerne taber fart opad.  

Peter Jacobsen, 019 ”Brædstrup” argumenterede for, at Hadsund ikke er klar over konsekvenserne. Også de 

økonomiske. Peter opfordrede til at sagen afgøres i sektion 52.  

Niels Bech Nygaard, 113 ”Frijsenborg” redegjorde for procentfordeling af gruppevindere. Der blev ligeledes 

argumenteret for at duerne øger fart jo længere de kommer nordpå. Også økonomien i sektion 52 nævnes. 

Sten Jensen, 193 ”Hadsund”, påpegede at han henviser til den regulære mellemdistance, når der tales om at 

duerne taber fart.  

 

Punkt 8 b vedrørende grænseændring i sektion 35 vedtages ikke.  

 

c. DAN 025 Hjørring foreslår oprettelse af ny gruppe 7, dækkende sektion 54 og 63 

Frank Juul Nielsen, 025 ”Hjørring”, redegjorde for foreningens forslag og pointerede at forslaget ikke er 

stillet for at tage noget fra nogen, men for at give noget til nogle andre.  

Den nye gruppe vil bestå af 14% af DdBs medlemmer, der er altså ikke tale om en lille gruppe. Forslaget er 

også udsprunget af forslaget om at sektionsmesterskaber overgår til gruppemesterskaber.  

Peter Pedersen, 086 ”Bangsbo” påpegede at, den nye gruppe 7 ville dække et geografisk område, hvor 

sektion 53 ville komme til at ligge midt inde i gruppe 7, uden at være en del af gruppe 7. Peter Pedersen 

stillede ændringsforslag således at, den nye gruppe 7 også kommer til at inkludere sektion 53.  

Frank Juul Nielsen, 025 ”Hjørring” meddelte, at man ikke ønsker sektion 53 som en del af gruppe 7. Sektion 

63 har fået tilgang af medlemmer efter de ”slap” for sektion 53, og de ønsker ikke at miste denne tilgang af 

medlemmer.  

Henrik Bøgh Vinther, 031 ”Randers” påpegede at med Peter P’s forslag bliver sektion 52 den eneste sektion i 

gruppe 5.  

Der blev begæret skriftlig afstemning. Dirigenten henviste igen til DdBs love § 10, stk. 2. Skriftlig afstemning 

forkastes.  

DAN 086 ”Bangsbos” ændringsforslag vedtages ikke.  



 

Punkt 8 c vedrørende ny gruppe 7 vedtages ikke. 

 

Punkt 9: Dispensationer 

Tamer Al-Shamri, DAN 055 Vejle, med slagadresse Sindballevej 14, 7100 Vejle, søger om dispensation til at 

flyve i Sektion 33 

Godkendes.  

Punkt 10: Mesterskaber 

a. Hovedbestyrelsen foreslår Langdistancemesterskab sport i grupperne, KFK 93. Højeste opnåede pointsum 

(gruppepoint) på 5 af 6 langflyvninger. Der medregnes 1. sportsdue ud af 4 afkrydsede på hver flyvning. 

Mesterskabet opgøres pr. gruppe. 

Jan Steen, HB citerer Storm P: Alle taler om alle de mesterskaber vi har, men ingen gør noget ved det.  

Jan Steen præsenterer powerpoint over placeringer i gruppen fordelt på sektionerne. Powerpointen 

præsenterer en stor spredning af gruppevindere fordelt mellem alle sektioner.  

Jan Madsen, 073 ”Skanderborg” argumenterede for at duerne taber fart jo længere nordpå vi kommer. 

Opfordrer til at der stemmes imod så længe, der er så lange grupper. 

Mads Kaplan, 087 ”Helsinge” argumenterede for at i gruppe 1, vil det være stort set umuligt for sektion 12 

at få et mesterskab. Sektion 12 vil derfor reelt set ikke længere have et mesterskab at flyve om.  

Dirigenten ønskede at få præciseret om vedtagelsen af gruppemesterskaber medfører at 

sektionsmesterskaberne forsvinder.  

Jan Steen, HB bekræfter at vedtagelse af gruppemesterskaber medfører at sektionsmesterskaberne 

forsvinder.  

Arne Kildegaard, 156 ”Pax” opfordrede til at stemme imod.  

Punkt 10 a vedrørende Langdistancemesterskab sport i grupperne på KFK 93 vedtages ikke.  

b. Hovedbestyrelsen foreslår Langdistancemesterskab Åben i grupperne, KFK 93. Højeste opnåede pointsum 

(gruppepoint) på 5 af 6 langflyvninger. Der medregnes første due på hver flyvning.  

Dirigenten forkastede punkt 10 b vedrørende Langdistancemesterskab Åben i grupperne på KFK 93, som 

følge af resultatet at punkt 10 a. Der er ingen indvendinger mod dette.  

c. Hovedbestyrelsen foreslår DM Lang – Åben, KFK 93 Medlemmets første due tæller. 5 ud af 6 flyvninger 

tæller med. Pointberegning er placeringskoefficient i grupperne og overføres til en landsopgørelse. Laveste 

placeringskoefficient vinder. Formel: Gruppeplacering gange med 1000 divideret med antal deltagende duer 

i gruppen. 

Dirigenten forkastede punkt 10 c vedrørende gruppeopgørelse på DM Lang åben, KFK 93, som følge af 

resultatet af punkt 10 a.  

 



d. DAN 224 Sct. Kjeld foreslår gruppe placeringskoefficient på DM lang Åben  

Forslaget var trukket på forhånd.  

Punkt 11: ES-duer 

a. Hovedbestyrelsen foreslår ES-duer langdistance. Opgørelse gruppe- og regionsvis. 

Beregningsformel: laveste sammenlagte placeringskoefficient (plac x 1000 divideret med antal afsendte 

duer i gruppen/regionen). Tællende flyvninger 3 langflyvninger. Diplom til de 3 bedste henholdsvis A og U i 

hver gruppe/region. 

Punkt 11 a vedrørende gruppeopgørelse på ES-duer vedtages ikke 

b. DAN 013 Svendborg foreslår antal tællende flyvninger til ES-duer Allround ændret til 5 som i 2022.  

Thomas Bang Pedersen, 013 ”Svendborg” udtrykte undren over hvor det er fremgået at antallet er blevet 

ændret fra 5 til 3, og ønsker antallet tilbage til 5 duer på Allround.  

Punkt 11 b vedrørende antal flyvninger til ES-duer Allround vedtages.  

 

Punkt 12: Andet: 

a. DAN 224 Sct. Kjeld foreslår, liveoptagelse af alle DdB slip, som sendes og ses på DdB’s Facebook side.  

Forslaget trækkes.  

 

b. DAN 046 Horsens foreslår, at det skal være muligt for medlemmer af DdB at kunne deltage i flyvninger 

arrangeret af WSV I.G.  West, såfremt flyvningerne afvikles på samme veterinære betingelser, som DdB 

flyvninger, samt at danske deltagende duer bliver transporteret med samme sporbarhed, som flyvninger 

afviklet af DdB. Deltagelse på sådanne flyvninger foregår på medlemmernes egen regning og risiko. 

Punkt 12 b bortfald med vedtagelsen af tilføjelsen af § 18 stk. 7.  

 

Punkt 13: Valg til Hovedbestyrelsen 

a. Landsmandat (2 år) –Niels Johansen, 100 ”Haslev” genvalgt 

b. Landsmandat (2 år) –Jan Steen Hansen, 028 ”Vestjyden” ønskede ikke at modtage genvalg. 

 

Carsten Pedersen, 100 ”Haslev” opstillede og anbefalede Jan Qvortrup, 100 ”Haslev”. Jan Qvortrup vælges 

uden modkandidater.   

 

c. Landsmandat (2 år) –Michael Th. Larsen, 227 ”Koldinghus” ønskede ikke at modtage genvalg. 

 

Thomas Bang, 013 ”Svendborg” opstillede og anbefalede Tommy Rasmussen, 209 ”Midtfyn”. Tommy vælges 

uden modkandidater.   



d. Suppleant (1 år) - Preben Ørhnstedt, 220 ”Odense” ønskede ikke at modtage genvalg. 

  

Henrik Bøgh Vinther, 031 ”Randers” opstillede og anbefalede Peter Jacobsen, 019 ”Brædstrup”. Peter 

vælges uden modkandidater.   

 

Punkt 14: Valg af løsladere 

a. Region Øst – Peter Pedersen, DAN 100 ”Haslev” genvalgt 

b. Region Syd – Flemming Bojsen, DAN 111 ”Vejen” genvalgt 

c. Region Nord – Henrik Larsen, DAN 128 ”Sæby” ønsker ikke at modtage genvalg. 

  

Henrik Bøgh Vinther, 031 ”Randers”, udtrykte ønske om Henrik Larsen opstiller igen. Efter overvejelse 

vælges Henrik Larsen uden modkandidater.  

 

Punkt 15: Valg af revisor 

Jan Qvortrup, DAN 100 Haslev kan ikke genvælges grundet den nye post som hovedbestyrelsesmedlem.  

  

Henrik Bøgh Vinther, 031 ”Randers” opstillede og anbefalede Niels Bech Nygaard 113 ”Frijsenborg. Niels 

Bech Nygaard vælges uden modkandidater.  

 

Punkt 16: Valg af revisorsuppleant 

Peter Pedersen, DAN 086 Bangsbo ønsker ikke at modtage genvalg.  

Niels Johansen, HB foreslog Jesper Dresler, 098 ”Isefjord”. Jesper Dresler vælges uden modkandidater.  

 

Efter behandlingen af dagsordenens sidste punkt, takkede Landsformanden for god ro og orden på mødet. 

Landsformanden takkede afgående Hovedbestyrelses medlemmer for godt samarbejde, og påpeger at der 

sættes pris på at to tidligere HB-medlemmer vælger at vende tilbage.  

Landsformanden takker Jan Qvortrup for sit arbejde som intern revisor, og ser frem til samarbejdet med en 

ny.   

Mødet blev herefter afsluttet.  

 


